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Vltava 
a její pramen

V Y D Á V Á  M Ě S T Y S  D A V L EV Y D Á V Á  M Ě S T Y S  D A V L E

č í s l o  3 2 6 ,  3 2 7  |  z á ř í - ř í j e n  2 0 1 0  |  c e n a  1 0  K č

V minulém měsíci jsem se zastavil u vývěsky Vltavanu a viděl tam něco o prameni naší „Velké řeky“. Pramen Vltavy se 
nachází cca 5,5 km jihojihozápadně od Kvildy, přes půl kilometru od bavorské hranice. Místo u cesty, které bylo jen atrakcí pro 
turisty, je přístupné po modré turistické značce, skutečný pramen se nachází výše v nepřístupném terénu. Od konce 40. do 
konce 80. let byla tato lokalita nedostupná s ohledem na hraniční pásmo a od  roku 1991 je součástí národního parku Šumava. 

Park vyhlášený Nařízením vlády č. 163/1991 Sb. je u nás nejrozsáhlejší, je součástí biosférické rezervace vyhlášené v rámci pro-
gramu Člověk a biosféra (M&B UNESCO) a patří i mezi Chráněné oblasti přirozené akumulace vod (CHOPAV). Již více než 15 let je 
park spíše než Klostermanovým „rájem šumavským“, předmětem nekonečných půtek a předváděním se různě, mnohdy úzce zamě-
řených odborníků i neodborníků, které začaly kůrovcovou kalamitou na počátku devadesátých let. Tragické je, že v této bezesporu 
kulturní krajině někdo vymyslel národní park téměř té nejvyšší kategorie, se značnou rozlohou ploch, kde se nebudou provádět 
v lesních ekosystémech žádné zásahy. Příroda si pomůže sama, kůrovec odstraní jen nemocné a nepůvodní jedin-
ce… Ti, kteří se vázali ke stromům, aby zabránili jejich pokáceni u Trojmezné (obětováním 2/3 rezervace při kůrovco-
vé kalamitě lesníci před 150 lety zachránili to, čemu dnes říkáme Boubínský prales), již připustili, že to asi nebylo nejlep-
ší – ale stromy skutečně původní, představující genové základny horského smrku jsou nenávratně ztraceny. Po orkánu Kyril 
na Šumavě napadlo 700 000 m3 dřeva a 160 000 m3 zůstalo neošetřeno – vše pod heslem sledování přírodních procesů. K pů-
vodní dřevinné skladbě by se jistě bylo možné dobrat s využitím lesnických postupů, přírodě bližšími způsoby hospodaření. 

Vzpomněl jsem si na svoji návštěvu Šumavy, kterou jsem dříve i v rámci svého povolání často navštěvoval, ale posledních 
15 let odkládal. V roce 1998 jsem z dálky viděl nedobrou situaci na Bučině, prohlížel fotografie. O rok později jsem se na Bučinu vydal 
a to, co tam bylo vidět, bylo o poznání horší. Mrtvý les zničený broukem, za laskavé podpory těch, kteří chrání přírodu až do jejího 
zničení a neberou ohled na to, že i člověk je součástí životního prostředí (Zákon č. 17/1992 Sb.). U „pramene“ jeden z pracovníků 
parku vybíral kůrovce z feromonových lapačů. Poptal jsem se na vývoj i na to, co tomu všemu okolo říká. Odpověď zněla: „To je 
problém – jednak mám lesnické vzdělání a my o tom, co si myslíme,  máme zakázáno mluvit“ (!). Ještě před třemi lety území zvané 
Prameny Vltavy o rozloze 500 hektarů kůrovci odolávalo. Skutečností je, že oblíbené místo generací turistů, šumavské Prameny 
Vltavy, usychá. Kůrovec napadl při jarním rojení mnoho desítek dvousetletých smrků, které brzy uschnou. Z Pramenů Vltavy se 
rychle stává „mrtvá“ krajina. A tak prý pramen poslední výzkumy posunuly asi o kilometr do druhé zóny národního parku. Odu-
mírající stromy by bylo vhodné alespoň zbavit kůry. Kroky vedení parku připomínají pštrosí politiku, která nahrává přenosu ků-
rovce do dalších šumavských rezervací i lesů sousedních majitelů. On totiž brouk hranice parku ani jednotlivých zón nezná – a ty 
„nezásahové“ (I. zóna NP) jsou zřejmě vyhlašovány krok za ním…

Určitě tam za čas nějaký les bude, my se toho asi nedožijeme, ale nepochybujte i o tom, že s lesem bezprostředně souvisí i voda. 
A jestli jste už o kůrovci slyšeli dříve, (mimochodem - v Britské Kolumbii zničil kůrovec za cca 20 let území několikanásobně větší 
než je rozloha ČR) zajeďte se k prameni „nejčeštější řeky“ podívat co nejdříve – příště už možná bude Vltava začínat až na Kvildě.

            Karel Vančura st.

Vltava 
a její pramen
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Vážení spoluobčané,

v dnešním příspěvku starosty bych chtěl zhodnotit čtyřleté funkční období zastupitelstva.

Podařilo se nám dokončit ve všech částech obce kanalizaci – 23 km a chybějící části vodovodu – 3 km (spodní Sázava,  
Kilián a Javorka). Podařilo se zajistit kvalitní hromadnou dopravu v rámci systému ROPID, opravit budovu i interiéry ško-
ly (koupeny a instalovány nové kotle), připravit moderní územní plán v souladu s novým zákonem, malé dětské hřiště  
v Davli,renovace dětského hřiště ve Sloupu s podporou Ministerstva pro místní rozvoj ČR, zvětšili jsme katastrální úze-
mí Davle po dohodě s Petrovem, podpořili jsme renovaci kulturních církevních památek, obnovili jsme cestu mezi Račany  
a Měchenicemi, rozšířili veřejné osvětlení, zajistili nové přechody pro chodce přes hlavní silnici, podporovali jsme míst-
ní spolky Vltavan Davle, Hasiče Davle, Hasiče Sloup a Slavoj Davle, byly převedeny některé pozemky z Úřadu pro zastupo-
vání státu ve věcech majetkových ČR a z Pozemkového fondu ČR do vlastnictví obce, finanční podpora seniorům ve formě 
příspěvku na obědy, finanční podpora Farní charitě Starý Knín – vypomáhají našim seniorům, na obci byl zřízen Czech POINT –  
(výpisy z katastru, rejstřík trestů, bodový systém, výpisy z obchodního rejstříku), podařilo se nám získat dotace do knihov-
ny, na placení části úroků z úvěru na kanalizaci, na Czech POINT, na profesionální vybavení dobrovolných hasičů v Davli i ve 
Sloupu, obec jsme povýšili na městys, byl schválen Strategický plán obce, obec vstoupila do Svazu měst a obcí ČR, byly při-
praveny projekty na opravy komunikací, výstavbu nových chodníků a zateplení obecních nemovitostí. Jednou z nejdůleži-
tějších věcí je, že jsme finance používali maximálně efektivně, rozpočet jsme se snažili vždy udržet jako vyrovnaný, obec jsme 
nezadlužili a ještě finanční prostředky ušetřili. Jako perličku bych Vám chtěl sdělit, že se nám podařilo získat dotaci z Evrop-
ských fondů na rozšíření a rekonstrukci mateřské školy. Dotace byla minulý týden podepsána hejtmanem Středočeského kraje. 

Na závěr bych chtěl všem členům zastupitelstva poděkovat za výbornou spolupráci v tomto funkčním období.

                    Jiří Prokůpek 

Slovo starosty

Volby do zastupitelstva městyse Davle, 15. a 16. říjen 2010

Volební program Sdružení nezávislých kandidátů 
Na tom dobrém chceme stavět a špatné postupně změnit k lepšímu.

Rádi bychom vám poděkovali za projevenou důvěru a spolupráci při budování Městyse Davle. Naše pozornost se soustředí na tři 
priority. Rozvoj občanské vybavenosti v Davli. Rekonstrukci místních komunikací, které jsou mnohde v neutěšeném stavu, ale jejich jednorázová 
rekonstrukce je nad naše finanční možnosti. Poslední prioritou je zachování, obnova a podpora tradic cestovního ruchu a spolkové činnosti,  
na které novodobá Davle navazuje a které je třeba zachovat a rozvíjet.

Blízkost Prahy je pro Davli dobrá jistota zaměstnanosti, ale také problém dopravního vytížení na hlavní komunikaci. 

•	 Cílem	našeho	volebního	programu	je	možné	splnění	všech	cílů	uvedených	ve	Strategickém	plánu	rozvoje	městyse	Davle.
•	 Pro	rozvoj	naší	obce	chceme	maximálně	využívat	dotací	z	programů	Evropské	unie,	ministerstev	a	kraje.
•	 Postupně	opravovat	místní	komunikace	a	chodníky	v	rámci	finančních	možností.
•	 Dobudovat	park	v	Davli	jako	místo	pro	odpočinek	a	setkávání	lidí.
•	 Navázat	na	kulturní	a	historické	tradice,	podporovat	již	zavedené	kulturní	a	sportovní	akce	a	pokusit	se	o	jejich	rozšíření.
•	 V	obecních	zakázkách	při	dodržení	všech	pravidel	upřednostňovat	místní	firmy.
•	 Pokusit	se	rozšířit	provoz	autobusových	linek	314,	338,	361,	390,	444.
•	 Podporovat	místní	spolky	–	Vltavan	Davle,	Slavoj	Davle,	SDH	Sloup	a	SDH	Davle.
•	 Spolupracovat	s	místními	podnikateli.
•	 Nadále	spolupracovat	s	Farní	charitou	Starý	Knín	při	provozu	domu	s	pečovatelskou	službou	a	přispívat	školní	jídelně	na	obědy	pro	seniory.
•	 Zřízení	nové	autobusové	zastávky	u	hřbitova	na	základě	již	zpracovaného	projektu.
•	 Zmodernizovat	zastávky	autobusů	a	jejich	zázemí.
•	 Podporovat	předškolní	vzdělávání	(mateřská	škola),	základní	vzdělávání	(základní	škola,	ZUŠ)	a	mimoškolní	aktivity	dětí	a	mládeže.
•	 Spolupracovat	se	Středočeským	krajem,	s	okolními	obcemi	a	městy.
•	 Možné	zvýšení	bezpečnosti	(kamery,	radary,	zpomalovače).
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Zamyšlení nad sdružením  
„Za čistou a bezpečnou Davli“

Už jako dítě jsem měl rád tramping. Četl jsem o něm knížky, povídky, představoval jsem si šerify na osadách a názvy jako 
„Ztracenka“ či „Posázavský pacifik“ pro mne znamenaly kouzlo úžasného dobrodružství.  Protože jsem bydlel v Západních Če-
chách, tak Davle, Pikovice, Štěchovice byly pro mne tak vzdálené a tajemné jako Colorado nebo Grand Canyon.

•	 Dobudovat	a	modernizovat	dětská	hřiště	(Sloup,	Sázava).
•	 V	blízké	době	nás	čeká	(získané	dotace)	zateplení	obecního	úřadu,	přístavba	a	rekonstrukce	mateřské	školky,	v	rámci	  
 protipovodňových opatření automatický monitoring řeky Vltavy a instalace rozhlasu po celém městysu. V rámci projektové  
 přípravy je již hotová dokumentace na úpravu a chybějící chodníky Na náměstí, park v Davli, úprava prostranství, oprava  
 Vltavanky a další…

Hlavním cílem ale je nezadlužit městys nesplnitelnými sliby a neuváženými investicemi, tj. udržet vyrovnaný rozpočet.  
Na závěr bychom vás opět požádali o projevení důvěry pro naše kandidáty, kteří chtějí měnit Davli k lepšímu:

1.  Jiří Prokůpek, 40 let, starosta, bez pol. příslušnosti
2.  Mgr. Jaromír Němec, 35 let, referent specialista, bez pol. příslušnosti
3.  Ing. Eva Jelínková (roz. Břečková), 35 let, obchodní manažerka, bez pol. příslušnosti
4.  Michal Zrno DiS, 32 let, vedoucí úvěrového odd., bez pol. příslušnosti
5.  Ing. Václav Prokůpek, 70 let, stavební technik, bez pol. příslušnosti 
6.  MVDr. František Dolejší, 44 let, podnikatel, bez pol. příslušnosti
7.  Jiří Žemlička, 25 let, student ČVÚT, bez pol. příslušnosti
8.  Ing. Tomáš Zunt, 44 let, vodohospodář, bez pol. příslušnosti
9.  Ing. Ivan Vršínský, 42 let, podnikatel, bez pol. příslušnosti
10.  Jiří Blažek, 39 let, instalatér, bez pol. příslušnosti
11.  Jan Laššák, 39 let, podnikatel, bez pol. příslušnosti

           Jiří Prokůpek, starosta

Volební program strany „ Mírové hnutí 2007“ 
Zdravý životní styl

•	 Oprava	a	údržba		pěší	komunikace	mezi	Sloupem	a	Davlí	(Kopanská)	–	obnova	vodotečí,	zpevnění	povrchu,	  
 eventuelně schůdky a zábradlí; měla by být schůdná za každého počasí, v zimě i za deště
•	 Vybudování	cyklostezky	mezi	Davlí	a	Zbraslaví	(resp.	Skochovicemi).	Tím	by	se	umožnila	bezpečná	jízda	  
 z Prahy do Davle a dále podél Sázavy
•	 V	Davli	a	okolí	chybí	koupaliště.	Mohlo	by	se	vybudovat	v	zahradě	bývalého	hotelu	„U	Topolů“,	  
 který je nyní na prodej Doprava a bezpečnost
•	 Prostředí	v	Davli	je	velice	ovlivněno	automobilovou	dopravou.	S	frekventovanou	silnicí	sousedí	mj.	škola	a	skoro	všechny	  
 obchody a restaurace. Omezení rychlosti mnozí řidiči nerespektují. Možným řešením by bylo postupné přenesení centra  
 na druhý břeh. Opačné řešení – přenesení hlavní komunikace – se mi zdá být technicky obtížné.
•	 Ve	Sloupu	nejsou	chodníky	a	chodci	by	tu	měli	mít	podle	stávajícího	značení	přednost.	Řidiči	omezení	rychlosti	nerespektují	
 a ohrožují chodce, zvláště děti. Jiným problémem jsou louže na komunikaci „V Áleji“, které v zimě zamrzají a mohou způsobit  
 úraz. Příčinou je nefunkční drenáž.
•	 Silnice	mezi	Sloupem	a	Davlí	byla	postavena	v	roce	1912	a	dnešním	požadavkům	již	dávno	nevyhovuje.	Navíc	probíhá	  
 ve Sloupu i v Davle další výstavba rodinných domků. Je třeba pracovat na výhledovém řešení.

Životní prostředí
•	 Je	třeba	chránit	přirozené	biotopy	a	držet	výstavbu	v	takových	mezích,	aby	se	zachovaly	všechny	funkce	ekosystémů,	  
 zejména zadržování vody v krajině a zabránění erozi půdy. Zemědělství a lesní hospodářství musí mít také ochrannou funkci.
•	 Podpora	„pomalých“	druhů	dopravy	–	pěší,	cyklistika	apod.	a	preferování	dopravy	hromadné,	hlavně	železniční.

           Ing.Jan Matys, Sloup č.p.20, Davle
            Kandidát za „Mírové hnutí 2007“
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Asi před 25 lety jsem úplnou náhodou a poprvé (a na dlouho dobu také naposledy) jel na Slapy. Projížděl jsem Davlí,  
Štěchovicemi a najednou jsem měl před očima ty tajuplné a romantické obrázky dětství – Vltava, soutok, koleje mezi skalami, 
chaty nad řekou, Ztracenka, jak si zpívá... Snad i parník Primátor Ditrich tenkrát kouřil na Vltavě a já cítil, že to je moje mládí,  
můj sen.

Když jsem před 11 lety přijel do Davle, věděl jsem, že tady chci žít. Davle stále vyzařovala tu tajemnost, kouzlo předválečné 
republiky, klid, žádný stavební boom, žádné billboardy, jako by se tady zastavil čas. 

Před několika lety jsem se vinou zdravotních problémů musel trochu zastavit a rozhlédnul jsem se. Viděl jsem zase tu Davli 
jako před 25 či 11 lety, ale najednou docela hodně omšelou, ospalou, bez nápadu. A když se letos na jaře vrátil můj syn po dvou 
letech pobytu v dalekém zahraničí a řekl mi „Táto, v té Davli se ale za tu dobu vůbec nic nezměnilo!“, uvědomil jsem si, že Davle 
asi skutečně spí. Na můj argument, že přeci máme nový vodovod a kanalizaci, řekl, že to je fajn, ale není to vidět. Tím ve mně 
nastartoval sérii otázek a pochybností, jestli je to tak správné.

Jak se posléze ukázalo, nebyl jsem sám, kdo došel ke stejným myšlenkám. Sešlo se nás pár a začali jsme řešit, co s tím.  
Nechceme být opozicí současnému vedení obecního úřadu, víme, že starosta pan Prokůpek odvádí hodně kvalitní práce. Jen se 
nám zdá, že Davle je skutečně nějak ospalá a že by potřebovala probudit. Proto jsme sestavili kandidátku, která má ambice uspět 
v říjnových volbách. Jsme lidé nejrůznějších profesí, věku, vzdělání. Jsme dobrá parta a máme spoustu nápadů. Společně bychom 
potom mohli řešit problémy, které trápí většinu daveláků – čistota, pořádek i neutěšená dopravní situace. Chceme mít moder-
ní, ale klidnou Davli. A zároveň chceme zachovat tajemné kouzlo dávných trampských osad a kouřících parníků. Aby i naše děti 
věděly, že tady je jejich bezpečný, hezký a trošku i romantický domov.

       Luboš Kos, člen sdružení „Za čistou a bezpečnou Davli“ 
       kandidát do zastupitelstva městyse Davle v říjnových volbách
        www.zadavli.cz

Spolupráce občanského sdružení Portus Praha  
s městysem Davle při budování chráněné dílny  
pro lidi s mentálním postižením

Organizace Portus Praha by ráda odkoupila pozemek č 128/22 (pozemek U Kiliána, vedle kostela; pozn. redakce) od obce  
Davle, kde hodlá vystavět chráněnou dílnu na výrobu nakládaných hermelínů a utopenců. V této dílně by zaměstnávala lidi 
s mentálním postižením, kteří se nejsou schopni, kvůli svému postižení, sami uplatnit na otevřeném trhu práce.  Plánovanou 
součástí objektu bude i rychlé občerstvení a obchůdek s vlastními výrobky. V budoucnu hodláme rozvíjet spolupráci s dalšími 
neziskovými organizacemi při prodeji produktů jejich chráněných dílen. 

Portus Praha je v současnosti provozovatelem chráněného bydlení (od roku 2001) a sociálně terapeutické dílny v obci Slapy 
(otevřena byla v roce 2005). Vzhledem k plánovanému rozvoji výrobu jsou stávající prostory nevyhovující. Díky zkušenostem  
s potravinářským provozem a prací lidí s handicapem víme, co tato práce obnáší. Díky vzrůstající poptávce po našich výrobcích  
je nezbytné přesunout výrobu do větších prostor. Se vznikem nové dílny nabídneme kromě pracovních míst pro lidi  
s handicapem i pracovní místa lidem bez postižení. Toto je jeden ze způsobů, kterým chceme podporovat integraci  
zdravotně znevýhodněných lidí do běžné společnosti.  

Pozemek je v současné době nevyužitý a dlouhodobě neudržovaný. Při výstavbě objektu samozřejmě počítáme i s kultivací 
jeho okolí. Na pozemku vznikne několik parkovacích míst a prostor u rychlého očerstvení  může sloužit jako příjemné místo  
pro odpočinek.  Občanské sdružení bude dále nápomocno obci při vyřizování výstavby dlouho plánované autobusové zastávky. 

Portus Praha je dlouhodobým organizátorem celostátní benefiční sbírky Akce Cihla a nabízí v rámci této kampaně propagaci 
obce Davle jako výrazného partnera při budování nové chráněné dílny. Celý projekt chceme medializovat a získat tak podporu 
komerčních i nekomerčních subjektů. K prezentaci obce Davle dojde i při samotné distribuci výrobků, které již v tuto chvíli  
dodáváme do mnoha pražských restaurací a sami prodáváme na tematických trzích. 

Občanské sdružení Portus Praha poskytuje své služby již desátým rokem. V rámci všech svých aktivit se snažíme především  
o vytvoření podmínek pro důstojný život lidí s postižením. Plánovaná výstavba dílny je dalším krokem k naplnění našich cílů.  
Právě možnost zapojit se do pracovního procesu, osamostatnit se a rozvíjet své dovednosti a schopnosti umožňuje lidem  
s postižením udělat další krok na jejich cestě k nezávislosti.

       Tomáš Masopust, Dis., ředitel občanského sdružení Portus Praha
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Vltavan opět v akci
Dne	26.	6.	2010	se		členové	Vltavanu	Davle,	Praha,	Štěchovice,	Purkarec	a	Dělnické	besedy	Havlíček	ze	Řevnic	zúčastnili	opakova-
ně po pěti letech  slavnosti k  uctění naší nejdelší řeky Vltavy. V roce 1970  byla na jeden skalní útes  cca 2 km jižně od obce Kvildy  
( 160 obyvatel) umístěna  pamětní deska s nápisem „ Vltavě živitelce- vděční Vltavané“. Byl zde vzdán  hold této řece, která 
v těžkých dobách  civilizace Šumavy pomáhala lidem přežít v nehostinné krajině hlubokých hvozdů. 

Většina z nás ví, že Vltava pramení pod Černou horou jako Černý potok. Posilovaný dalšími potůčky se právě u Kvildy mění   
v Teplou Vltavu a ještě dále pak u Mrtvého luhu se spojuje se Studenou Vltavou. V dnešní době se kolem pramenů Vltavy   
zachovalo asi 2,5 ha převážně smrkového pralesa. Kruté životní podmínky na Šumavě jsou pravdivě popsány v řadě románů  
Karla Klostermana ( V srdci šumavských hvozdů, Skláři, Mlhy na blatech a další), které jednoznačně potvrzují, že řeka Vltava  
dlouhá 433 km, plynoucí z jihu naší republiky  na sever přes Prahu si tuto vzpomínku, pokoru a úctu zcela zasluhuje.  
I povodně z roku 2002 to dosvědčují.

Všichni hosté se  přepravili autobusy do Vimperku, kde se převlékli do vltavanských krojů. Slavnost byla zahájena na náměstí  
v Kvildě. Uvítáni jsme byli současným i dřívějším starostou obce Kvilda. Po úvodních projevech dal br. Michal Bárta (předseda  
Vltavanu Purkarec) povel   k zahájení krojovaného průvodu se spolkovými prapory. Průvod doprovázela  dechová hudba Jihočes-
ké Vlachovky až k pamětní desce. Těsně pod pamětní desku po přechodu Teplé Vltavy zástupci obce a spolků byl zavěšen vavříno-
vý věnec a kytice. Pro méně mobilní členy byl vypraven k pamětní desce  a zpět autobus. Po ukončení pietní akce bylo příjemné 
při zpáteční cestě  vnímat krásy Šumavy a různorodost rostlinného biotopu typického právě pro toto krajinu. Na oběd byl rezer-
vován sál v restauraci „ Král Šumavy“. V nabídce byla svíčková a řízek s bramborovým salátem a  pití podle vlastního výběru. Pro  
účastníky  průvodu byl  umožněn volný vstup do  místního muzea a kostela sv. Štěpána.  Na závěr byl všem předán Pamětní list  
k 40. výročí odhalení pamětní desky Vltavě živitelce.

Z Davle jelo 67 členů Vltavanu a jeho příznivců z celkového počtu 155 účastníků. Na organizaci zájezdu se podílely sestry  
M. Kolbeková, J. Veverková a br. F. Dolejší.  Celou cestu autobusem nám zpříjemnil osvědčený průvodce  br. Václav Benda.

          MVDr. Eduard Slanec, člen Vltavanu Davle

Zahájení školního roku 2010/2011  
v Mateřské škole Davle
Školní rok 2010-2011 byl zahájen 1. 9. 2010. Mateřská škola  se opět zaplnila smíchem, ale trochu i pláčem nových dětí.  
Všem dětem, rodičům i celému pracovnímu kolektivu přeji  především hodně zdraví, pohody a spokojenosti v mateřské škole.  
 

          Paed. Dr.Jarmila Jarůšková
          ředitelka školy
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Vítání prvňáčků – zahájení 
školního roku 2010/2011
Dne 1. září 2010 jsme přivítali 24 nových žáků – prvňáčků. Přejeme jim hodně úspěchů, jedniček a krásné, pohodové chvíle s paní učitelkou. 
Rodičům děkujeme, že nám svěřili svá „zlatíčka“, dali nám důvěru ve výběru instituce vzdělávání pro své dítě a spojenými silami budeme  
rozvíjet a prohlubovat ty nejlepší vztahy mezi školou, žáky a rodiči. Všem ostatním žákům naší školy držíme palce k dosažení výborných 
výsledků ve výuce a rodičům vzkazuji: pevné nervy a hodně zdraví.

        „Co vás naplní radostí, nemůže být zbytečné.“

        Mgr. Zdenka Lišková, ředitelka školy

Anglická školka  
na Zbraslavi nabízí:

P Anglická školka

P Odpolední kurzy angličtiny  
 pro předškolní a školní děti

P Kurzy angličtiny pro dospělé

P Učitelé jsou zkušenými  
 rodilými mluvčími

Abacus Adventures
Romana Blahníka 804
156 00  Praha 5-Zbraslav
Tel: +420 777 925 404
e-mail: info@abacusadventures.cz
www.abacusadventures.cz
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CLUBÍK MĚCHENICE
nabízí tyto kroužky

Pondělí: MUZICÍROVÁNÍ a FLÉTNIČKA (Marta, tel.: 777 615 859)

Úterý: VÝTVARNÝ DIVADELNÍČEK (Simča, tel.: 603 283 708)

Středa: POHYBOVÉ HRY (Anička, tel.: 605 469 187)

Čtvrtek: MALOVANÁ ANGLIČTINKA (Simča, tel.: 603 283 708)

Pátek: MALÝ UMĚLEC (Martina, tel.: 776 109 157)

Kroužky probíhají vždy od 16.00 hod. do 17.00 hod.,  
max. počet 8-10 dětí na kroužek. 

Přednost mají děti které navštěvují Clubík Měchenice.  
Najdete nás pod obecním úřadem. 

Začínáme od půlky září a začátku října!

Těšíme se na vás www.clubikmechenice.eu

Pružná dívčí těla v tanci, divoký rej bubnů a podmanivá záře plamenů – to byla akce, kterou si většina našich sousedů nene-
chala ujít. Neformální spolek žen s názvem BARIBAL zorganizoval večer s názvem Woman among Women aneb Žena mezi ženami, 
tvář ženy v tradičním i současném pojetí z pohledu pěti národů. Zúčastnily se ženy z Česka, Kypru, Polska, Malty a Turecka. Kromě  
tanečních představení jednotlivých zemí jsme ochutnávali speciality, bylo možné zakoupit ručně vyráběné šperky a především 
jsme si užívali příjemnou atmosféru. Jedním z vrcholných zážitků večera bylo vystoupení tanečnic při představení s ohnivými vě-
jíři. Byla to na jednu stranu protiváha, ale také odměna za úsilí, které jsme vynaložili na zprovoznění společenského sálu. Čtrnáct 
vyčerpávajících hodin jsme bojovali s bezmála půlmetrem bahna, listí, větví a vody, která té nedělní noci pokryla zázemí spole-
čenského sálu. Včasným zásahem se podařilo se předejít ještě dalšímu zaplavení okolních sklepů. Obrovská kaluž, která vznikla 
ucpáním kanálů totiž sahala od nájezdu na nový most až k Vltavance téměř přes celou šířku silnice. Rád bych zde také poděko-
val našim hasičům, kteří nám pomohli odčerpat podstatnou část vody ze suterénu, přestože již za sebou měli náročné záchran-
né práce. Doufám, že tím má Společenský sál v Davli to zlé za sebou a sezóna 2010/2011 přinese pro všechny již jen zábavu. 

     To nejdůležitější, co máme nyní před sebou, je zápis do tanečních kurzů. Pan Kotáb a Helenka Ebrová nabídli ještě pro tuto 
společenskou sezonu otevření základních tanečních kurzů jak pro mládež, tak i pro dospělé. Volná místa v kurzech ještě jsou, tak 
neváhejte, uzávěrka přihlášek je 27. 9. 2010. Je možné se přihlásit též do přípravky sportovního tance či na individuální lekce.  
Podrobné informace a přihlášky: Helena Ebrová, tel.: 776 181 682, info@saldavle.cz, helenaebrova@seznam.cz,  
www.saldavle.cz, www.tanec.wbs.cz.

            Miloš Vodička
            Společenský sál Davle

Plameny a voda  
ve společenském sále
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Mateřská škole Davle – Prázdniny

Toulovcovy maštale 
aneb Na Kolech s Maruškou

Když jsem před dvěma roky psala do Soutoku o desátém ročníku letního 
cyklotábora, zdálo se, že to bude tábor poslední. Rok se však sešel s rokem  
a vyrazilo se opět na kola, do Českého ráje. Nyní po dvou letech tábor stále 
pokračuje a nachází si stále nové a nové příznivce z řad malých i velkých 
bikerů! Tak jsme tedy i letos vyrazili!  

Paní vychovatelka ze školní družiny Maruška Rýdlová zorganizovala další 
týden v pěkném prostředí přírodní rezervace Toulovcovy maštale ve východních 
Čechách. Odjíždělo se v sobotu 24. 7. a na děti čekal týden v zajímavém kraji. 
Kraji plném skal, rozhleden a pamětihodností, které poznávaly díky zdejší  
vědomostní soutěži Od maštalí do podhradí aneb soutěžte s rytíři Toulovcem  
a Tasem. Navštívili jsme rozhledny Borůvka, Terezka a Toulovcova, nadchlo  
nás muzeum cyklistiky v Nových Hradech a muzeum dýmek v Proseči, ponořili 
jsme se do skal Toulovcových maštalí a navštívili rodiště Bedřicha Smetany, 
město Litomyšl. 

Kromě jízdy na kole si každý vyrobil již tradiční tričko a menší i památku  
na tábor, koňskou hlavu z papíru a provázků. Mnozí se zapotili při plnění vědo-
mostních úkolů při hře Honba za pokladem rytíře Toulovce a třásli strachem při 
procházení stezky odvahy, kterou nám zpestřil déšť. Naštěstí odměna v podobě 
kovbojského klobouku zabrala i na největší a osvědčené strašpytly :-). Děti si  
v přírodě uvařily výbornou polévku a upekly na ohni bramborovou pochoutku  
v alobalu, nakonec následovala i sladká tečka od dospěláků. Na mladší čekala 
cyklistická stezka zručnosti, na starší závody do vrchu... Na zážitky bohatý týden 
jsme zakončili slavnostním vypuštěním dvou létajících lampiónů s přáními. 

     Bylo toho opět moc, ale stálo to za to. Tak myslím, že opět můžu napsat 
jménem těch 65 dětí a 20 dospěláků: „Maruško, moc děkujeme!“

         
   Za všechny děti i dospěláky Sváťa Chrastilová

Na nákupy určitě do Davle,  
ale nemohlo by být něco jinak?!
Ve frontě v Jednotě jsem se dozvěděla od staršího pána, že by si přál, aby obec postavila v Davli Lidl. Co si o tom myslíte Vy?! 

1. 9. 2010 Právě jsem odvedla děti do školky a vracím se přes lávku (most u Remagenu). U zelináře vezmu něco na polévku,  
nahoře čerstvý chléb, dědovi noviny a jdu uličkou na schody domů. Nedovedu si představit v Davli žádný supermarket,  
stačí bývalá Jednota a další obchody a krámky. Dá se tu sehnat skoro všechno.
 
V žádném případě, já jsem spokojený, to co tady je. Ani by se to sem nevešlo. Už takhle tady straší, že udělají patrové garáže –  
co je to za nesmysl?! Když neumí slušně zaparkovat a dojít pár metrů ke krámu, ať sedne na kolo a protáhne líný tělo!!

Tak to by byla velká škoda, já si přeji Davli malebnou, tak jako je její nádraží s houkající mašinou za tunelem, kiosek s pivem  
a párkem, procházky u řeky s krmením kachen a labutí, rybáře, který vám dá kapra na potkání, hotovku u Bendů, serpentiny  
nad řekou,…
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To bychom nechtěli, ale je pravda, že většina obchodů zavírá v 17 hodin a Davle je po páté jak po vymření. Kdyby bylo otevřeno 
do 18, 19, 20té večer…? Myslím, že i lidé jezdící do Prahy za prací, by raději nakoupili až po návratu tady v Davli. A v létě by se 
vyplatilo otevřít i v neděli, těch turistů, co tudy projede. Začalo by to tady žít a mohly by se otevřít další obchody a kiosky  
a občerstveni, atd.

No jasně!! Postavte 3 supermarkety, 2 hobbymarkety, navezte zboží z Číny a Polska, vytrhejte dlažbu na návsi, nalejte sem dálnici, 
místo polí a lesů postavíme paneláky a na ceduli můžete napsat Praha 252. NAZDAR!

Na závěr jeden písemný příspěvek (více jich nepřišlo):
Chataři z Prahy – Jezdíme nakupovat do Prahy. Jsem příznivec obchodních řetězců, kde je rozmanitý sortiment a příznivější  
cena než ve zdejších obchodech. V Davli nakupujeme jen maso – řezník je tady vyhlášený (např. kamarádka z Prahy jezdí pro 
maso a uzeniny až sem) a pak je tady výborné železářství – tam se dá sehnat úplně všechno co je v domku potřeba.
 V poslední době mám ale negativní zkušenost s nákupem zeleniny a ovoce. Zkusila jsem zelinářství U Kiliána, kde jsou 
sice moc příjemní, ale zřejmě mají špatnou váhu nebo  neumí prodavač počítat. Prostě cena neodpovídala nákupu a když jsem  
se ohradila, tak mi prodavač řekl, že mi tedy dá slevu... :-). Tak holt zase ta Praha :-(

Jaká by se Vám líbila otevírací doba ve zdejších obchodech? A co na to prodejci?

Děkujeme za Vaše příspěvky a názory a těšíme se na Vaše nové reakce. Vhoďte do schránky Soutok nebo pošlete na náš e-mail.

              JF

Co je farnost a k čemu slouží
Farnost je přítomnost církve na určitém území. Základem života církve je farní společenství, které zahrnuje všechny křesťany, 

i ty, kdo se za ně možná tak úplně nepovažují. Je otevřeno každému bez ohledu na jeho společenské postavení, povolání, věk, 
zájmy apod., může tedy do něho zavítat každý, kdo se třeba cítí osamělý, kdo by chtěl mít kolem sebe někoho, komu by nebyl 
lhostejný, od koho by mohl obdržet radu či pomoc v různých životních situacích. Je zde také možnost dozvědět se o tom, jaký  
je pohled křesťanů na život a svět, získat informace o římskokatolickém (tj. všeobecném) náboženství a jeho kořenech. 

Každou farnost vede z pověření biskupa kněz – farář, ovšem ne jako kdysi sám, ale je mu nápomocna pastorační rada,  
kterou tvoří zvolení farníci (laici) a o hmotné věci se stará ekonomická rada.

Davle kdysi existovala jako samostatná římskokatolická farnost, později byla spojena se Štěchovicemi a od loňského července 
k nim byly připojeny i Slapy a byla ustanovena jediná společná farnost Štěchovice s farním kostelem ve Štěchovicích a dvěma 
filiálními kostely – v Davli a na Slapech. Hlavní náplní kněze ovšem není udržování památek (kostelů, kaplí, far apod.), ani organi-
zování charitativní činnosti, ale především udělování svátostí a svátostin. Svátosti jsou např. mše svatá, křest, svatba; svátostiny 
jsou třeba pohřeb nebo žehnání věcí (např.obecního praporu v Davli, koncem srpna bude žehnána hasičská zbrojnice v Davli aj.).
Lidé se často ptají na to, kdo může být pokřtěn, třeba zda svobodná maminka může nechat pokřtít své miminko. V tomto pří-
padě je rozhodující, aby jeden z rodičů byl pokřtěn a absolvoval roční přípravu ke křtu. Časté jsou také dotazy ohledně církevní 
svatby. Zde platí, že také alespoň jeden ze snoubenců musí být pokřtěn. Žadatelé o sňatek by neměli  být rozvedení a je nutno, 
aby absolvovali příslušnou přípravu. Dále kněz na faře vyučuje děti náboženství, vede společenství seniorů, zajišťuje setkávání 
nad Písmem svatým (biblické hodiny). Farní společenství uvítá každého nově příchozího, vždyť každý člověk je svým způsobem 
jedinečný a může život ve farnosti obohatit.

Proč chodíme do kostela?

Pro ty, kdo uvěřili v Boha, je odpověď na tuto otázku jasná a samozřejmá: aby se tu na důstojném, klidném místě, které  
k tomu účelu vybudovali naši dávní předkové, setkali s tím, kdo jediný dává jejich životu smysl, řád a cíl – s živým Bohem,  
naším Stvořitelem, Vykupitelem a Spasitelem. A důležité je právě to, že zde nejsou při tomto setkání (při mši svaté) sami,  
ale ve společenství svých bližních a spolu s nimi tvoří církev - lid putující ve vymezeném čase po tomto světě.

Ale i pro člověka nevěřícího může být právě kostel místem zastavení, zklidnění od shonu všedních dnů, prostorem, kde se 
může zamyslet nad svým životem, nad tím, co by chtěl třeba zlepšit, napravit, čeho lituje, nebo naopak, zač má důvod děkovat.  
Je záhadou, proč se lidé často jako by obávají vstoupit do kostela, který byl, je a vždy bude přece určen pro všechny. Mají možná 
pocit, že se zde nedovedou patřičně chovat, že nerozumí tomu, co se právě u oltáře odehrává, neumí se modlit apod. Na tom 
všem ale přece vůbec nezáleží, tím by se neměli nechat odradit. Vždyť i je může třeba oslovit něco z vyslechnutých čtení, z pro-
mluvy kněze, nebo mohou prostě jen vnímat hudbu a celkovou atmosféru prostoru a načerpat zde sílu pro svůj duchovní život.

Smutnou pravdou je,  že naše kostely nemohou být kvůli častým krádežím otevřeny stále, ale jen v době pravidelných  
bohoslužeb. I tak je však možnost kromě pondělka každý den navštívit některý z našich kostelů nebo kaplí.
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Pořad pravidelných bohoslužeb:
úterý 18:00 Štěchovice – farní kaple Svaté rodiny
středa 18:00 Štěchovice –  farní kaple Svaté rodiny
čtvrtek  18:00 Slapy –  kostel sv. Petra a Pavla (v zimním období dle ohlášení)
pátek 18:00 Davle – kaple Navštívení Panny Marie
sobota 18:00 Štěchovice – kostel sv. Jana Nepomuckého (s nedělní platností)
neděle 08:00 Davle – kostel sv. Kiliána 

  10:00 Slapy –  kostel sv. Petra a Pavla
 
Setkání ve farnosti:
SPOLEČENSTVÍ STARŠÍCH – každou středu v 16:30 na faře ve Štěchovicích
SPOLEČENSTVÍ DĚTÍ – každou 1. sobotu v měsíci v 15:00 na faře ve Štěchovicích

Výuka náboženství:
úterý 14:00 – nejmladší děti, příprava na 1. svaté přijímání 
úterý 15:00 – starší děti
vyučování probíhá na faře ve Štěchovicích

12. 9. 2010 08:00 Posvícenská mše sv. – kostel sv. Kiliána – Davle                     
  10:00 Posvícenská mše sv. – kostel sv. Petra a Pavla – Slapy
  14:00 Poutní mše sv. – kaplička Povýšení sv. Kříže – Třebenice
18. 9. 2010 14:00 Bohoslužba – kaplička sv. Ludmily – Měchenice
2. 10. 2010 14:00 Žehnání zvířátek – u kostela ve Štěchovicích (při příležitosti svátku sv. Františka z Assisi žehnání  

   přivedených zvířátek a zvířat)
3. 10. 2010 15:00 Poutní mše sv. k sv. Františku z Assisi – kaplička – Bojanovice
23.10.2010 18:00 Posvícenská mše sv. – kostel sv. Jana Nepomuckého – Štěchovice
1. 11. 2010 18:00 Slavnost Všech svatých – Štěchovice, kostel – mše sv., hřbitov-modlitba
2. 11. 2010 18:00 Vzpomínka na všechny věrné zemřelé – Slapy, kostel – mše sv., hřbitov-modlitba
4. 12. 2010 18:00 Setkání dětí se sv. Mikulášem – Štěchovice, kostel – mše sv., po mši sv. příjezd sv. Mikuláše s nadílkou
11. 12. 2010 09:00 Adventní duchovní obnova – Štěchovice, fara (celodenní program)

         Kontakt na p. faráře: P. Pawel Adam Dębek
         Nad Pískovnou 213, 252 07  Štěchovice
         Tel. +420 724 791 848, p.debek@volny.cz

OSTROV u Davle
VSnad každý obyvatel Davle ví, že nedaleko ní, na Vltavě nad jejím soutokem se Sázavou, se nachází ostrov, který někteří  
nazývají Ostrov sv. Kiliána podle kostela stojícího naproti na levém břehu řeky, jiní mu říkají prostě Ostrov u Davle. Je také  
známo, že jsou na něm zrekonstruované základy druhého nejstaršího mužského kláštera v Čechách. Málokdo však asi ví,  
co se na Ostrově už téměř 20 let odehrává každou poslední červnovou sobotu před letními prázdninami. Než se k tomu  
však dostaneme, ještě něco málo z pohnuté historie Ostrova. Benediktinský klášter sv. Jana Křtitele vznikl na Ostrově v r. 999.  
První mniši sem byli povoláni z Dolního Alttaichu v Bavorsku. V r. 1137 původní dřevěný klášter vyhořel a byl nahrazen kamen-
ným. V letech 1278 a 1308 byl vyrabován  tlupami žoldnéřů, ale brzy byl opět obnoven. Následujících 100 let se těšil největšímu 
rozkvětu a byl duchovním a kulturním centrem celého kraje. Konec slávy kláštera učinily husitské války. Klášter byl husity dobyt  
a vypálen a v plamenech zahynulo i na třicet kněží a mnichů. A nyní se vrátíme do ne tak daleké minulosti. Když v r. 1991 nastou-
pil do štěchovické farnosti nový kněz P. Petr Bubeníček a seznamoval se se svým novým působištěm, jednoho dne při projížďce 
na kanoi přistál právě u Ostrova. Toto místo na něho zapůsobilo natolik, že se rozhodl navázat na tradici ostrovských mnichů  
a po staletích opět využít prostory ve zbytcích kláštera k jejich původnímu účelu – totiž k Boží oslavě a chvále. Založil tak tradici 
Ostrovských poutí slavených vždy kolem svátku Narození sv. Jana Křtitele. A co znamená vlastně pouť? Mnoho lidí si pod tím-
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Na pomoc kamarádům z Višňové na Liberecku
V měsíci srpnu zasáhla naši vlast další povodeň. Ta v Libereckém kraji si vybrala nejen materiálové škody, ale i daň nejvyšší,  
a to na životě.Proto vznikla myšlenka na pomoc kolegů hasičů z obce Višňová. Nakoupili jsme potřebné věci – léky, pitná voda, 
toaletní potřeby a mycí prostředky. Požádali jsme místní podnikatele o materiální podporu: Stavebniny Soutok nám věnovaly  
lopaty,	kýble	a	košťata.	Řeznictví	a	uzenářství	U	Dolejších	nám	přibalily	na	170	kg	uzenin.	Obecní	úřad	nám	věnoval	mycí	  
a ochranné prostředky a ošacení. Odjezd byl naplánován na pátek 13. srpna. Po naložení potřebného materiálu jsme si přibalili 
věci, které jsme potřebovali pro zásah, a to plovoucí čerpadlo a motorovou pilu s příslušenstvím. Na místo jsme dorazili  
až po čtyřech hodinách namísto plánovaných tří hodin, důvodem byla uzavírka přístupových cest z důvodu poškození vozovek  
či přechodů přes vodní toky. A jak vypadal zásah očima hasiče. Vstáváme v pět hodin ráno, po osobní hygieně a dočištění toho, 
co jsme nestačili večer (oděv,boty,pila aj.), máme čas na snídani a čekáme na to, kam budeme štábem přiděleni . Jsem přidělen  
na likvidaci naplaveného dříví (velké hromady cca po 8-10 kubíků dřeva). Ráno nastartujeme pilu a dáme ji odpočinout  
(ale i sobě), když potřebujeme dolít benzin nebo přibrousit řetěz. Kmeny řežeme po čtyřech metrech. Jedna hromada čítá něco 
okolo dvaceti stromů. Tyto práce provádíme v zásahovém oděvu, botách a přilbě. Ani si nevšímáme, že je najednou oběd. Svezou 
nás před prostor kulturního střediska. Oběd je super, polévka a kolénka s gulášem. S jídlem někam sebou praštíme, nejčastěji  
na zem, není nad piknik na čerstvém vzduchu (některým dobrovolníkům se to moc nezamlouvalo). Odpoledne je pokračování  
v řezání. Dali nám techniku. Je to jeden bagr. Rozebírá nám hromady na menší. Je to o hodně lepší. Můžeme lépe ke kmenům.  
K osmé hodině nás svážejí na základnu. Jedeme s rolbou. Pěkný zážitek. Co nás neotlouklo na zásahu, toho dosáhne rolba.
Po večeři se shání dobrovolníci na pořezání kmenů na příjezdové cestě. Jdu se samozřejmě přihlásit. Když se vrátíme na základ-
nu, zjistíme, že kamarád hasič se pochlubil, že umím opravit čerpadlo a tak jdeme pomoc lidem, kteří měli zatopené vodárny. 
Přestože o vše přišli, nabízí mi za opravu  peníze, které se nedají přijmout, ale poděkování je pro mě tou největší odměnou. Když 
se vrátím na základnu, už na mne čeká místní kovář. Dávám mu pilu.Vrátí mi ji ráno – vyčištěnou a s veškerým servisem. Poděkuji 
mu. Jdu si lehnout vždyť už za čtyři hodiny začneme  nanovo. Ráno je krásné probuzení.Nad sebou mám chobotničky, naproti  
velké kostky lega, je to totiž třída Sluníček ve školce. Na stole je koláč, čaj a káva a vzkaz: “Dobrou chuť a děkujeme“. Po třech 
dnech nasazení se vracíme. Nemá smysl zůstávat  dál. Síla je pryč. Střídají se tak všichni, stále dokola. Koho jsme potkali?  
Hasiče z celé republiky, armádu, policii, zdravotníky, zásobovací jednotky, dobrovolníky z řad civilistů a hlavně nadšení  
pomoc lidem, které jsme viděli prvně v životě.

Při pomoci druhým je nám oznámena další živelná pohroma ve vlastní obci.  
Přes telefony zjišťujeme, že hasiči opět plní od čeho jsou a to pomoci bližnímu ku pomoci. Hřeje vás krásný pocit.

Děkujeme všem, kteří se zapojili na pomoc oblastem postiženými povodněmi.

            Hasiči z Davle

to pojmem představí kolotoče, houpačky, stánky a jiné atrakce. Ale v původním slova smyslu je pouť putováním k památným 
místům v den svátku světců, kterým byla tato místa zasvěcena a kde již naši předkové chválili Boha a vyprošovali Jeho požehnání. 
Poutní místa jsou pro katolíky místem duchovní posily a pro nevěřící jsou svědky kultury národa.  Nejslavnější pouť na Ostrově 
pod záštitou Kanceláře prezidenta republiky a za účasti významných osobností našeho církevního, kulturního a uměleckého  
života i zahraničních hostů se konala v r. 1999, kdy jsme si připomněli 1000 let od založení zdejšího kláštera. Pouť doprovázela 
celá řada dalších akcí (výstava v Regionálním muzeu v Jílovém u Prahy, vydání publikace o Ostrově, přednáškový cyklus  
v Národním muzeu aj.) Velkou pohromu pro Ostrov znamenaly povodně v r. 2002, kdy byly zbytky kláštera   poničeny a celý  
Ostrov zdevastován nánosy písku, bahna apod. Od té doby se zde koná dopoledne pouze hlavní část poutě – mše svatá  
a odpolední doprovodný program (koncerty, výstavy, soutěže pro děti, občerstvení aj.) byl přenesen ke kostelu sv. Kiliána,  
který je po celý ten den pro všechny návštěvníky otevřen. 

       Srdečně zveme všechny zájemce na jubilejní 20. pouť na Ostrově,  
       která se bude konat  v sobotu 25. 6. 2011.
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Dne 9. 8. 2010 byla vyhlášena finanční  i hmotná sbírka pro pomoc lidem postižených povodní ve Frýdlantu. Děkujeme paní 
Věře Chaloupkové a paní Žemličkové za organizaci, sběr a předání finančních prostředků (bylo vybráno 9000 Kč) a hygienických 
potřeb, dek, potravin apod. od vás, občanů Davle, přímo úřadu města Frýdlant. 

          Děkujeme za Vaši pomoc

            Redakce

V sobotu 4. září se konal již pátý ročník této soutěže v Davli. Zúčastnilo se celkem 6 družstev  
ve dvou kategoriích. Soutěžilo se v požárním útoku na nástřikové terče s elektronickou časomírou.
Útok je prováděn dle starší verze. Stroj se startuje  na kliku, sání probíhá na vývěvu, hadice se rozhazují.  
Proto pro nezávislého diváka se může stát provádění útoku pomalé oproti útokům dle pravidel podle  
požárního sportu (máte možnost sledovat na ČT 4).

Na poháru se časy sčítají, a tak je zapotřebí aby útoky byly vyrovnané. Letošní rok v mužích vybojovaly  
prvenství hasiče z Davle, v ženách hasičky ze Slap. Navštívili nás zástupci hasičské vzájemné pojišťovny, 
kteří vyjádřili obdiv nad zručností soutěžících. Gratuluji vítězům, kteří obdrželi k cenám, pohárům  

i putovní pohár starosty OSH.

Výsledky soutěže:

SDH - muži 1. čas v sec. 2. čas v sec. výsledný čas v sec. pořadí

Davle 88,55 65,28 153,83 1.

Hradištko 109,60 63,48 173,04 2.

Slapy nad Vltavou 51,71 169,50 221,21 3.

SDH ženy 1. čas v sec. 2. čas v sec. výsledný čas v sec. pořadí

Slapy nad Vltavou 58,37 58,11 116,48 1.

Luka pod Medníkem 83,11 63,56 146,67 2.

Hradištko 155,75 61,25 217,00 3.

Zdeněk Mlejnský
starosta OSH PZ

Soutěž o pohár starosty 
Okresního sdružení hasičů 
Praha západ
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Venku 
nebo  

v bytě?

75 let Sboru dobrovolných 
hasičů ve Sloupu

V sobotu 28. 8. 2010 oslavili sloupečtí hasiči 75. výročí trvání svého sboru. I přesto, že byl téměř podzimní sychravý den,  
na místní hřiště dorazilo, kromě zástupců zdejšího a okolních sborů, mnoho návštěvníků ze Sloupu, Davle a blízkého okolí. 

     Program začal v jednu hodinu po poledni předáním nového hasičského praporu, daru městyse Davle, z rukou pana starosty 
Jiřího Prokůpka vlajkonoši sboru Lukáši Vichovi. Ještě předtím byl prapor posvěcen panem farářem Pawlem Debkem. Po tomto 
slavnostním okamžiku vyšel průvod, který prošel celou obcí. Cestou pan farář vysvětil ještě hasičskou zbrojnici a hasičské auto. 
Posléze na hřišti proběhl slavnostní ceremoniál, při kterém byla předána slavnostní ocenění členům Sboru dobrovolných hasičů.

     Dále pak následoval volný program, který zpestřily ukázky práce složek integrovaného záchranného systému (hasiči,  
záchranka), ukázka kynologického výcviku psí školy Remis, výstava o historii sboru a další. Pro menší návštěvníky byly  
nachystány soutěže, skákací hrad a malování na obličej.

     Večer proběhla taneční zábava s bohatou tombolou, při které k tanci i poslechu hrála hudební skupina Iluze. 
Oslavy „symbolicky“, neboť se tančilo až do brzkých ranních hodin, zakončil v deset hodin krásný ohňostroj. 

           Svatava Chrastilová
            kronikářka SDH ve Sloupu

Bezpečnost v Davli a okolí
 Za 1. pololetí roku 2010 bylo v obci Davle a jejích částech Sloup a Sázava spácháno celkem 40 trestných činu.  

Jednalo se především o   vloupání do rekreačních chat, rodinných domů, osobních vozidel, garáží.
Dne 13. května 2010 nahlásil majitel rekreační chaty na obvodní oddělení Hradištko  vloupání do své chaty v katastru obce 

Davle – Sázava, v chatové oblasti Sázavská louka Neznámý pachatel nezjištěným předmětem vypáčil vstupní dveře, vnikl do  
budovy, prohledal ji a odcizil z ní různé pracovní nástroje a několik rybářských prutů. Majiteli způsobil škodu ve výši 30 000 Kč,  
z toho na poškození 2000 Kč.

Do tohoto počtu trestných činů spadají i krádeže, zejména krádeže  jízdních kol, pohonných hmot a trestný čin ohrožení pod 
vlivem návykových látek.

Dne 23. června neznámý pachatel odcizil v obci Davle – Sloup 300 litrů pohonných  hmot. Vnikl do areálu bývalého JZD Davle, 
kde se nacházelo zaparkované nákladní vozidlo. Vypáčil nezjištěným předmětem uzamčené víko nádrže a z ní odcizil 300 litrů 
nafty. Majiteli vozidla vznikla krádeží škoda ve výši 11 300 Kč.
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Ve stejné době bylo na daném teritoriu spácháno 115 přestupků. Jednalo se především o krádeže dřeva, újezdy od benzíno-
vých čerpadel, řízení bez řidičského průkazu a alkohol v dopravě, z tohoto počtu bylo uloženo celkem 93 blokových pokut 
za přestupky v dopravě.

Policisté zaevidovali a prověřovali 13 skutků, zaevidovaných na místní služebně pod číslo jednací. Jednalo se o požár 
skládky, srážky se zvěří, upozornění na porušování BESIP apod. 

Vzhledem k vysokému počtu vloupání do rekreačních chat a domů, by si jejich majitelé měli uvědomit, že není v silách 
Police ČR, která má jen omezené možnosti, aby uhlídala všechny objekty. Starost o zabezpečení těchto objektů musí mít 
především jejich majitelé.

Vykrádány jsou nejen rodinné domy, které jsou delší dobu neobydlené nebo ty, které jejich obyvatelé opouští ráno 
a večer se do nich vrací, ale i rekreační chaty. Pachatelé sledují pohyb kolem domu a pak dobře ví, kdy je kolem domu bezpečno.

Návštěvnost rekreačních objektů má v průběhu roku svá neměnná pravidla. Větší intenzita návštěv přichází na jaře, kulminu-
je v létě, aby se sklizní zahradních plodů na podzim začala slábnout. Objekty se zazimovávají a čeká se opět na jaro. Celý tento 
cyklus se neustále opakuje. A to co se také neustále opakuje je vloupání do chat jak v zimě, tak v létě. Pachatelé si pak odnášejí 
většinou elektroniku, potravinové zásoby, kterých v tomto období bývá na chatách velké množství. Cennosti, které majitelé 
nechávají  v chatách rovněž mizí v nenechavých rukách pachatelů. Ti si rádi vybírají především odlehlé nezabezpečené objekty, 
ke kterým se dá dobře zajet automobilem.

Jaké mají možnosti? Jde především o následující rady a opatření:

•	 Zabezpečte	si	rekreační	objekt	především	certifikovanými	mechanickými	zábrannými	prostředky	
 (dokonalý bezpečnostní zámkový systém, zvolněné dveře, mříže, uzamykatelné okenice).

•	 Věnujte	pozornost	zejména	stavebním	otvorům	(vstupní	dveře,	okna,	verandy)
•	 Pro	vyšší	standard	ochrany	využijte	elektronickou	ochranu,	případně	připojení	
 objektu na pult centralizované ochrany.
•	 Objekt	mějte	správně	pojištěný	nejen	proti	krádeži,	ale	i	proti	požáru.
•	 Nechlubte	se	před	neznámými	lidmi	majetkem	uloženým	v	objektu.
•	 Pro	případ	vloupání	si	pořiďte	fotodokumentaci	cenných	věcí.	Poznamenejte	si	výrobní	čísla	elektrických	přístrojů.
•	 Cennější	věci	rozhodně	nenechávejte	v	rekreačním	objektu,	ale	odvezte	je	do	bezpečí.
•	 Při	pobytu	na	chatě	si	všímejte	pohybu	neznámých	osob	i	aut.	I	případné	svědectví	je	důležitým	
 vodítkem pro práci policie, Nebuďte neteční – dnes navštívil zloděj souseda, zítra se to může stát vám!
•	 Při	podezření	z	vykradení	zásadně	nevstupujte	do	objektu,	neuklízejte	po	zlodějích	a	věc	oznamte	
 neprodleně policii.
•	 Vše	důležité	pro	vypátrání	odcizených	věcí	a	dopadení	pachatele	oznamte	do	policejního	protokolu.
•	 Policie	neprovádí	pouze	represi,	ale	pomocí	preventivních	návštěv	rekreačních	oblastí,	rozhovorů
 a navazování neformálních vztahů s chalupáři předchází možné majetkové kriminalitě.

Každoročně policisté provádějí několik desítek preventivních akcí zejména v zimních měsících zaměřených na kontrolu chat, 
osob, které se v jejich  blízkosti  pohybují. Kontrole se nevyhnou ani vozidla projíždějící danou lokalitou. Využiti bývají také 
policisté se služebními psy. Situaci velmi často při těchto akcích monitoruje i policejní vrtulník s termovizí.  V případě podezření 
na pohyb osoby v chatové oblasti informuje policisty o této situaci a ti provedou okamžitou kontrolu určeného místa.

Nepodceňujte prevenci, ta se v každém případě vyplatí.

          por.Bc. Markéta Johnová Dis.
          tisková mluvčí PČR Praha-venkov

P O Z V Á N K A

Holky, kluci, maminky, tatínkové, babičky, dědečkové, tetičky, strejčkové
a všichni ostatní, kdo chcete prožít pohodové odpoledne.

KDY?        V sobotu  23. října 2010 v 15:00 hodin
KDE?        Cesta od Hliníku směrem na Měchenice
PROČ?     Hromadné pouštění draků

Těšíme se na společné zážitky a setkání. 
V případě nepříznivého počasí se akce nebude konat

Holky, kluci, maminky, tatínkové, babičky, dědečkové, tetičky, strejčkovéHolky, kluci, maminky, tatínkové, babičky, dědečkové, tetičky, strejčkové



1 5

Při bouřce ve večerních hodinách 15. srpna napadlo za 10 minut asi 36 mm srážek, za celou noc to bylo 62 mm. Při stejné 
bouřce na Homoli nad Štěchovicemi vítr zničil les na několika hektarech – padlo okolo 3000 m3 dřeva. Na osadě Fáberka bylo 
poškozeno několik chat.

Lidé z bytovek budou chodit domů nejspíš po provazech.

Prý tady v osmdesátých  letech do lesa vysadili malé jelínky. 

Ještě bude krásné babí léto.
 
Ten hajzlík, co jezdí autem po poli a tam kde to dopravní značka zakazuje, by měl dostat přes hubu! 

Davelský hasič se prý při hledání hub v Brdských lesích ztratil. Nakonec auto po 5 hodinách našel.

Asi nikdo ze zastupitelů nechodí pěšky kanálem. To jsme zvědaví,
 jestli pro nás něco udělají a tu cestu spraví, aby tam člověk nepadal přes kameny.

          Vaše JPP nápady pište na jpp@obecdavle.cz

Server Sousedé.cz slouží k lepší informovanosti a organizovanosti obyvatel, kteří spolu bydlí. Ať už v bytových domech,  
„vchodech“, ale i rodinných domech, ve velkém městě, či malé obci. Sousedé.cz mohou stejně tak dobře posloužit i různým  
zájmovým skupinám, například sborům dobrovolných hasičů, myslivcům a jiným spolkům. 

Prostředí na www.sousede.cz je velmi jednoduché, jak pro návštěvníky stránek, tak pro administrátory  
při ukládání nových informací. 

Za velkou výhodu, oproti standardním webovým stránkám obcí, považují Uživatelé vstup k vybraným 
 informacím pouze pod heslem, v takzvaném Společenstvu. 

Pro příklad - namísto odesílání hromadného e-mailu s přílohami dokumentů na své sousedy, mohou správci  
jednoduše použít elektronickou nástěnku, ke které se dostanou pouze povolané osoby. Všechny informace mají  
neustále na stejném místě, včetně archívu.

Každé Společenstvo má ale vedle nástěnky i další funkce, jako např. možnost hlasování, vytváření anket,  
úložiště dokumentů a smluv, nebo kalendář akcí. Datová velikost samozřejmě není omezena. 

Sousedé.cz jsou na trhu od podzimu 2009 a již nyní přes tento portál komunikuje přes 4000 lidí ve více  
jak 450 Společenstev. Z toho jich je 21 obcí. Výše popsané základní funkce projektu byly, jsou a budou zdarma.

             Redakce

Tak, bohužel se nám na jaře nepodařilo udržet se v Okresním přeboru. V novém ročníku hrajeme opět III. třídu okresní soutěže,  
odd. A. Vzhledem k termínovým kolizím jsme pro tento ročník  nepřihlásili „B“ mužstvo. Během letní přestávky přes velká sucha a  zejména  
v červenci, správce a předseda oddílu v jedné osobě Jiří Blažek,  připravoval a udržoval velmi kvalitní hrací plochu. Kdo neviděl po zim-
ním nájezdu divokých prasat na jaře hřiště, nevěřil by. J.Blažek se Z.Houdkem a Pavlem Obermajerem také v létě vybudovali nové lavičky 
do střídaček. Letní přípravu mužstvo zahájilo 20. července. Kromě tréninků jsme sehráli dva přípravné zápasy – s Jílovištěm (prohra)  
a Jílové B (vítězství). Mužstvo trénují a vedou V. Švejda a Petr Obermajer, který v minulém roce vedl Béčko. S tréninky jim pomáhá zkušený 
exligista A.Mlejnský, který se v létě, jak informovalo poslední číslo Soutok, oženil. Do mužstva jsme získali i několik posil – na hostování –  
z Hvozdnice J.Kohout ( již za nás hrával), ze Psár A.Wawrosz, na přestup Ukrajinec K.Stepanov. Na hostování na Zbraslav odešel  
J. Hejzlar. Do soutěže jsme vstoupili dvěma domácími zápasy. V prvním jsme prohráli 3:4 se Zvolí B, ve druhém jsme remizovali  
1:1 s Krňany. Góly dali J. Kohout 2, J. Kutil a P. Dudek. Ve třetím kole jsme vyhráli v Libři 2:1. Góly zaznamenali R. Sláma  
a A. Hlaváček. V zatím posledním kole jsme doma porazili Jesenici B 1:0, brankou P. Dudka. Věříme, že hra i výsledky budou mít 
vzestupnou tendenci. Na další zápasy, zejména na našem hřišti, zveme naše příznivce i ostatní občany Davle a okolí. Kromě  
zajímavých zápasů je čeká i dobré občerstvení.

             Pepa Stracený

Zastupitelstvo městyse Davle a Slavoj Davle přejí vše nejlepší Václavu Prokůpkovi k jeho 70 narozeninám :-)

Jedna Paní Povídala

Sousede.cz

Z davelského fotbalu
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